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MreÅ¾e za zaustavljanje 
 otpada u Eko-centru
 "BoÄ•ac", viÅ¡e puta 
 krpljene posljednjih dana, joÅ¡ 
 odolijevaju tonama dospjelog 
 smeÄ‡a na njihovom putu 
 prema Banjaluci. Radnici 
 preduzeÄ‡a "Euro-Hem", pod 
 Ä•ijom se nadleÅ¾noÅ¡Ä‡u nalazi 
 Eko-centar "BoÄ•ac", uÄ•inili su 
 
 sve da saniraju nastala oÅ¡teÄ‡enja i sprijeÄ•e ekoloÅ¡ku katastrofu. Nenad OpaÄ•iÄ‡, direktor 
 "Euro-Hema", istiÄ•e da je rijeÄ• o potencijalnoj ekoloÅ¡koj bombi i da Ä‡e, ukoliko barijera 
 pukne, Vrbasom u Banjaluku doplivati ogromne koliÄ•ine smeÄ‡a.

On upozorava i da je priliv smeÄ‡a zbog poplava u proteklih nekoliko dana mnogostruko veÄ‡i nego inaÄ•e. "Po naÅ¡im
procjenama trenutno se nakupilo izmeÄ‘u 12.000 i 15.000 kubnih metara smeÄ‡a. Nije sigurno da li Ä‡e mreÅ¾a, koja
je veÄ‡ u loÅ¡em stanju, uspjeti izdrÅ¾ati toliko optereÄ‡enje. VeÄ‡ duÅ¾e vrijeme nadleÅ¾ne organe upozoravamo
na loÅ¡e stanje i neophodnost Å¡to hitnijeg zavrÅ¡avanja nove brane, koja Ä‡e se nalaziti uzvodno", istiÄ•e OpaÄ•iÄ‡. U
martu 2009. godine je doÅ¡lo do pucanja mreÅ¾e, kada su tone smeÄ‡a otplovile Vrbasom u pravcu Banjaluke. Tada je
pri niskom vodostaju iznenada doÅ¡lo do velikog priticanja otpadnog materijala, koji je probio mreÅ¾u na dijelovima koji
nisu bili ojaÄ•ani. Joca StojiÄ•iÄ‡, upravnik Eko-centra "BoÄ•ac", istiÄ•e da Ä‡e posljedice biti straÅ¡ne ukoliko smeÄ‡e
probije barijeru i napominje da bi za saniranje zagaÄ‘enja u tom sluÄ•aju bile potrebne godine. "Prethodne godine je
izvjesna koliÄ•ina smeÄ‡a probila mreÅ¾u i zavrÅ¡ila u jezeru BoÄ•ac, a naÅ¡i radnici joÅ¡ rade na otklanjanju
posljedica tog oneÄ•iÅ¡Ä‡enja. Naime, najveÄ‡i dio tog materijala nije bio razgradiv. PoÅ¡to se sada radi o mnogo
veÄ‡im koliÄ•inama otpada, posljedice eventualnog zagaÄ‘enja bi trebalo otklanjati mnogo duÅ¾e", kaÅ¾e StojiÄ•iÄ‡. 
IstiÄ•e da je projekat izgradnje nove, mnogo jaÄ•e barijere za smeÄ‡e veÄ‡ trebalo da bude zavrÅ¡en, Ä•ime bi za
duÅ¾e vrijeme bio rijeÅ¡en ovaj problem. "UraÄ‘en je dobar dio poslova, ali je nastavak radova usporen zbog
nedostatka sredstava. NajteÅ¾i dio radova bilo je postavljanje noseÄ‡ih stubova jer je na muljevitom dnu ispod nivoa
vode trebalo izliti temelje na koje je priÄ•vrÅ¡Ä‡ena noseÄ‡a konstrukcija. Prilikom tih radova, u susret su nam iziÅ¡li
radnici Hidroelektrane BoÄ•ac, koji su iz jezera ispustili velike koliÄ•ine vode i time smanjili nivo jezera za nekoliko
metara", kaÅ¾e StojiÄ•iÄ‡. NaglaÅ¡ava da se ispuÅ¡tanjem vode poveÄ‡ala i moguÄ‡nost akumulacije da primi
novopridoÅ¡lu vodu, Ä•ime se uveliko smanjila opasnost za stanovnike koji Å¾ive nizvodno. On napominje da su i
mreÅ¾e koje se nalaze na Crnoj Rijeci takoÄ‘e u loÅ¡em i dotrajalom stanju, pa je i njihovo odrÅ¾avanje uveliko
oteÅ¾ano. "Za dovrÅ¡etak zapoÄ•etih poslova potrebno je 134.000 KM. Od Eko-fonda, sa kojim je sklopljen ugovor,
dosad je od dogovorenih 50.000 dobijeno 35.000 KM. Projekat Ä‡e podrÅ¾ati i Ministarstvo turizma RS, a oÄ•ekujemo
pomoÄ‡ i od Administrativne sluÅ¾be grada Banjaluka", istiÄ•u u preduzeÄ‡u "Euro-Hem".
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